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 Protokół Nr LXXIX/2023 

z LXXIX sesji Rady Miejskiej w Gołdapi odbytej 

w dniu 26 września 2023 r. 

 

Obradom przewodniczył Pan Wojciech Hołdyński Przewodniczący Rady Miejskiej w Gołdapi 

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 

Godzina rozpoczęcia – 13:00, zakończenia – 16:47 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

 

Obecni: 

 1. Wioletta Anuszkiewicz  

  2. Marian Chmielewski  

       3. Teresa Dzienis  

  4. Wojciech Hołdyński 

       5. Zdzisław Janczuk  

       6. Zbigniew Makarewicz  

       7. Zbigniew Mieruński  

       8. Marian Mioduszewski  

       9. Janina Pietrewicz 

       10. Zofia Syperek 

       11. Monika Wałejko  

       12. Józef Wawrzyn  

  13. Andrzej Tobolski  

   14. Marek Zajączkowski 

   15. Anna Staroszczuk - Luto 

 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad (kworum) 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołu sesji z dnia 20.06.2023 r.; 27.06.2023 r.; 14.07.2023 r.; 21.07.2023 r.; 4.09.2023 r.; 

11.09.2023 r.  

4. Sprawozdanie Burmistrza o pracach w okresie międzysesyjnym 

5. Informacje przewodniczącego obrad o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy "Słoneczny Dom"  

w Gołdapi, 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040, 

3) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia rachunków dochodów samorządowych jednostek 

budżetowych, 

5) zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne 

7. Interpelacje radnych 

8. Zapytania radnych 

9. Zapytania przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

10. Wolne wnioski 

11. Zamknięcie sesji                                                                                               

 

Do pkt 1 

LXXIX posiedzenie sesji Rady Miejskiej VIII kadencji 2018-2023 otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej  

Pan Wojciech Hołdyński. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, zatem podejmowane decyzje będą 

prawomocne. 
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Zgodnie z art. 6 ust. 1 lit. c Ogólnego Rozporządzenia o Ochronie Danych Osobowych (RODO) mówiącym, 

iż przetwarzanie danych jest dopuszczalne, gdy jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego ciążącego 

na administratorze (wynikającym z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym nakładającym obowiązek 

rejestrowania i udostępniania nagrań audiowizualnych z przebiegu obrad rady gminy), Przewodniczący Rady 

poinformował zgromadzonych, iż przebieg tego posiedzenia będzie w takiej właśnie postaci rejestrowany (wraz 

z wizerunkiem osób uczestniczących w sesji), dopełniając tym samym obowiązku informacyjnego wynikającego 

z art. 13 ust. 1 RODO. 

 

Do pkt 2  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że w związku z wizytą przedstawiciela Nadleśnictwa 

Czerwony Dwór złożył wniosek o zmianę kolejności projektów uchwał, tj.  2) zaopiniowania wniosku o uznanie 

lasów za ochronne; 3) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia rachunków dochodów samorządowych 

jednostek budżetowych; 4) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023-2040;  

5) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez zmianę kolejności rozpatrywania uchwał na : 2) zaopiniowania wniosku o uznanie lasów  

za ochronne; 3) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia rachunków dochodów samorządowych jednostek 

budżetowych; 4) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023-2040; 5) wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za wniosek nie został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku posiedzenia poprzez zmianę kolejności rozpatrywania uchwał na : 2) zaopiniowania wniosku 

o uznanie lasów za ochronne; 3) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia rachunków dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych; 4) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 

2023-2040; 5) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zdzisław Janczuk 

 
Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, by burmistrz przedstawił informacje w sprawie budowy Zakładu 

Przyrodoleczniczego. Za trzy miesiące mija termin zakończenia inwestycji. Zapytał, czy inwestycja nie jest 

zagrożona, czy nie trzeba będzie oddać kilkunastu milionów dotacji unijnych i na jakim etapie jest zakład. 

Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że na ostatniej wspólnym posiedzeniu Komisji  

Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki przegłosowała wniosek aby burmistrz taką informację 

przedłożył danej komisji. Dzisiejszego wniosku nie będzie procedował, gdyż radny nie ma wniosku podpisanego 

przez czterech radnych. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że przedstawi podczas sesji część informacji w sprawie 

ZPL, gdyż nie wszystko chce przedstawić ze względu na toczącą się sprawę sądową.  
Radny Pan Andrzej Tobolski zwrócił się do przewodniczącego Rady, że składał wniosek o członkostwo w 

poszczególnych komisjach.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński odpowiedział, że wniosek podda pod głosowanie na kolejnej sesji 

pod warunkiem, że Wojewódzki Sąd Administracyjny uchyli uchwałę Rady Miejskiej z 4 września o wygaszeniu 

mandatu Panu radnemu Andrzejowi Tobolskiemu z uwagi na naruszenia ustawowego zakazu zarządzania 

działalnością gospodarczą z wykorzystaniem imienia komunalnego lub bycia przedstawicielem w prowadzeniu 

takiej działalności. 

Radny Pan Andrzej Tobolski odpowiedział, że jest jeszcze radnym. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do radcy prawnego o ustosunkowanie się do danej 

sprawy. 
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Radca Prawny Pan Marcin Bogdan powiedział, że wniosek nie może być głosowany z przyczyn formalnych, 

ponieważ udział Pana radnego w komisjach wymaga przygotowania projektu uchwały rady o zmianie składu  

i o zmianie składu liczbowego. Zatem wymaga przedłożenia radzie projektu uchwały w tej materii. Zgodnie  

ze statutem inicjatywę uchwałodawczą, czyli możliwość składania projektów ma między innymi grupa pięciu 

radnych. Do przewodniczącego Rady nie trafił projekt uchwały podpisany przez pięciu radnych, aby taki projekt 

wprowadzić na dzisiejszą sesję. Na poprzednich sesjach wniosek był procedowany, gdyż przewodniczący Rady 

podejmował inicjatywę a obecnie na dzisiejszej sesji takiego projektu nie rekomenduje. nie składa radzie 

korzystając ze swojej inicjatywy uchwałodawczej 

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia  

po wprowadzonych zmianach. 

W głosowaniu jawnym głosami 13  za, 1 przeciw porządek po zmianach został przyjęty.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku posiedzenia po wprowadzonych zmianach. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

PRZECIW (1) 

Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (1) 

Zdzisław Janczuk 

 

 

Do pkt 3 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zapytał, czy radni mają uwagi do przesłanego protokołu sesji  

z dnia 20.06.2023 r.   

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu sesji z dnia  

20.06.2023 r. 

W głosowaniu jawnym głosami 13 za, 1 wstrzymujący się protokół został przyjęty.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu sesji z dnia 20.06.2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (1) 

Zdzisław Janczuk 

  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zapytał, czy radni mają uwagi do przesłanego protokołu sesji  

z dnia 27.06.2023 r.   

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu sesji z dnia  

27.06.2023 r.  

W głosowaniu jawnym głosami 13 za, 1 wstrzymujący się protokół został przyjęty.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu sesji z dnia 27.06.2023 r. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, 

 Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek ZajączkowskiWSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (1) 

Zdzisław Janczuk 

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zapytał, czy radni mają uwagi do przesłanego protokołu sesji  

z dnia 14.07.2023 r.   

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu sesji z dnia  

14.07.2023 r.  

W głosowaniu jawnym głosami 13 za, 1 wstrzymujący się protokół został przyjęty.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu sesji z dnia 14.07.2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (1) 

Zdzisław Janczuk 

 

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zapytał, czy radni mają uwagi do przesłanego protokołu sesji  

z dnia 21.07.2023 r.   

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu sesji z dnia  

21.07.2023 r.  

W głosowaniu jawnym głosami 13 za, 1 wstrzymujący się protokół został przyjęty.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu sesji z dnia 21.07.2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (1) 

Zdzisław Janczuk   

 
Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zapytał, czy radni mają uwagi do przesłanego protokołu sesji  

z dnia 04.09.2023 r.   

Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu sesji z dnia  

04.09.2023 r.  

W głosowaniu jawnym głosami 11 za, 3 wstrzymujące się protokół został przyjęty.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu sesji z dnia 4.09.2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, 

Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Józef Wawrzyn,  

Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Zbigniew Mieruński, Andrzej Tobolski, Monika Wałejko 

NIEOBECNI (1) 

Zdzisław Janczuk  

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zapytał, czy radni mają uwagi do przesłanego protokołu sesji  

z dnia 11.09.2023 r.   

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu sesji z dnia  

11.09.2023 r.  

W głosowaniu jawnym głosami 12 za, 2 wstrzymujące się protokół został przyjęty.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu sesji z dnia 11.09.2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, 

Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko,  

Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Mieruński, Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (1) 

Zdzisław Janczuk 

 

 Do pkt 4 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto poinformował, że sprawa z powództwa Pana Słowikowskiego  

o zapłatę jest w Sądzie Okręgowym w Białymstoku. Sąd na rozprawie 10 maja 2023 roku postanowił dopuścić 

dowód z opinii biegłego z zakresu budownictwa. W momencie wykonania opinii biegłego podzieli się rzetelną 

informacją. Odbyła się sprawa z powództwa gminy o zapłatę z Witaro na korzyść ale wyrok nie jest jeszcze 

prawomocny. Na spotkaniu został poinformowany wykonawca o możliwości zmniejszenia zakresu napraw w 

zakresie stwierdzonych wad, pod warunkiem przekazania przez wykonawcę ekspertyz, certyfikatów oraz innych 

opracowań potwierdzających prawidłowość wykonanych robót budowlanych. Wykonawca składał deklarację 

podjęcia rozmów i robót naprawczych, natomiast na tym się skończyło. Został złożony wniosek o dofinansowanie 

Rządowego Funduszu Polski Ład (Program Inwestycji Strategicznych) na kwotę ponad 7 000 000,00 zł na ZPL 

i wokół terenu ZPL. Zostało złożone pismo do Urzędu Marszałkowskiego z prośbą o nadanie budowie statusu 

projektu niefunkcjonującego, co w rezultacie pozwoliłoby na niezwracanie pewnej kwoty jak również 

dokończenie budowy do roku 2026.  

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy są zagrożone środki unijne w wysokości 10 700 000,00 zł plus 

odsetki za 6 lat,  czyli w granicach 14 500 000,00 zł. Zapytał, czy gmina wycofała się ze swoich roszczeń o 

pracach naprawczych w wysokości  9 -10 000 000,00 zł. Zapytał również, czy tytuł wykonawczy wystawiony 

przez Urząd Marszałkowski na blisko 200 000,00 zł został opłacony. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, by radny złożył wniosek na piśmie.  
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Radny Pan Andrzej Tobolski odpowiedział, że składał na piśmie wielokrotnie t zapytania i nigdy nie dostał 

odpowiedzi. Burmistrz odpisuje, że nie będzie udzielał mi odpowiedzi w trybie ustawy o dostępie do informacji 

publicznej, unika odpowiedzi na konkretne zapytania, wnioski, interpelacje radnych.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że posiada informację odnośnie kłamstw byłego inspektora 

Pana Gierasimiuka, W tym zakresie zostanie złożony pozew, gdyż dane kłamstwa pokazały się w jednej z gazet 

kolportowanych na teren całego miasta. Zostały złożone wnioski o dofinansowanie z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków. Pierwszy dotyczy Szkoły Podstawowej nr 1 na przywrócenie starego wyglądu budynku z 

przewidywaną kwotą inwestycji w wysokości 1 200 000,00 zł. Złożone zostały wnioski na przebudowę ulicy 

Bocznej, Ełckiej i Źródlanej, przebudowę ulicy Polnej, ulicy Oleckiej, wykonanie kanalizacji wodociągowej na 

ulicy Partyzantów, na odcinku od Kościuszki do ulicy Wolności. Podziękował dyrektorom jednostek podległych 

za zorganizowanie okresu wakacyjnego bogatego w ogrom różnych wydarzeń. Podczas kolejnej wizyty ministra 

Błaszczaka prowadzone były rozmowy odnośnie jednostki. W ostatnim czasie miały miejsce wizyty ministra 

Błażeja Pobożego, Olgi Semeniuk, wojewody Artura Chojeckiego. 

Radny Pan Marian Chmielewski opuścił obrady – godz. 13:51 

Radny Pan Zbigniew Makarewicz opuścił obrady – godz. 13:51 

Radny pan Andrzej Tobolski zapytał, czy burmistrz złożył jakieś listy, pisma intencyjne do ministra w sprawi 

szpitala oraz wspólnej ciepłowni w gminie Gołdap. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto zapytał, ile pism w ostatnim czasie złożył radny do starostwa i jakie 

odpowiedzi uzyskał. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Józef Wawrzyn opuścił obrady – godz. 13:52 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że na rozpoczęciu roku szkolnego 2023/2024 Burmistrz w Szkole 

Podstawowej nr 1 złożył obietnicę termomodernizacji budynku szkoły. Zapytał, czy jest już zgoda konserwatora 

zabytków na tą inwestycję.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto  odpowiedział, że informacja została przedstawiona. 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że 11 września radni Rady Miejskiej podjęli uchwałę  

o przeznaczeniu kwoty 37 000,00 zł na wymianę drzwi wejściowych do Urzędu Miejskiego. Zapytał, 

czy konserwator zabytków wyraził zgodę na wymianę drzwi. Pyta, gdyż gmina w poszczególnych inwestycjach 

źle przygotowuje projekty. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, by radny złożył wniosek na piśmie w tym zakresie.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, by burmistrz następnym razem w Informatorze Gołdapskim 

opublikował wyrok sądu, który jutro będzie ogłoszony w Sądzie Rejonowym w Olecku wraz z radnego zdjęciem. 

Zapytał, czy są jakieś kłopoty z rozliczeniem się gminy Gołdap z pewnym przedsiębiorcą za dostarczanie 

obiadów w ostatnich kilkunastu miesiącach w gminie Gołdap do szkół.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, by radny złożył wniosek na piśmie.  

Radny Pan Andrzej Tobolski odpowiedział, że burmistrz nie odpowiada mi na żadne wnioski.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że uzyskał informację, że gmina otrzymała środki na szkołę 

podstawową nr 1. 

Radny Pan Marian Chmielewski wrócił na posiedzenie – godz. 13:55 

Radny Pan Zbigniew Makarewicz wrócił na posiedzenie – godz. 13:55 

Radny Pan Andrzej Tobolski zwrócił się do przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, aby zbadał sprawę 

dostaw obiadów do szkół za ostatnie dwa lata i sprawdził, czy są z tego tytułu jakieś nierozliczone kwoty dla 

przedsiębiorców prywatnych. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że gmina posiada ponad 100 000 000,00 zł z ogromem 

przeróżnych inwestycji i zdarzają się zdarzają potknięcia. Póki co, nikt w więzieniu nie siedział z tej Sali oprócz 

radnego pomimo tych różnych zarzutów i pomówień z jego strony.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że burmistrz poruszył dosyć istotny dla radnego wątek pobytu 

pięciodniowego w więzieniu z przyczyny Pana Hołdyńskiego. Zapytał, czy burmistrz siedział w więzieniu  

w USA. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że są to stare dzieje i jego poprzednik wspominał o tym 

głośno.  

 

Do pkt 5 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że 16 lipca odbył Festiwal Zdrowia. Radę Miejską wraz 

z nim reprezentowali radni: Anna Staroszczuk-Luto, Janina Pietrewicz, Zofia Syperek, Teresa Dzienis, Zdzisław 

Janczuk, Józef Wawrzyn.. W tym dniu udzielił również wywiadu dla Radia 5 o walorach gminy. 26 lipca odbyło 

się święto Policji przy Pomniku Niepodległości z udziałem wojewody, wiceministra MSWiA i komendanta 

wojewódzkiego Policji. 1 sierpnia odbyły się obchody rocznicy wybuchu Powstania Warszawskiego; 6 sierpnia 
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odbył się Festiwal Pogranicza Kartaczewo. 14 sierpnia odbyło się spotkanie z uczestnikami Trójstronnej 

Wymiany Młodzieży z Polski, Niemiec i Izraela w którym wzięli udział radni: Józef Wawrzyn, Zofia Syperek, 

Janina Pietrewicz, Zdzisław Janczuk, Wioletta Anuszkiewicz. 25 sierpnia odbyła się uroczystość 25-lecia PWiK; 

27 sierpnia dożynki gminne. 1 września miały miejsce uroczystości związane z 84. rocznicą wybuchu II Wojny 

Światowej podczas których część radnych uczestniczyła w składaniu wieńców pod Pomnikiem Niepodległości. 

2 września miała miejsce 12. Edycja Narodowego Czytania – „Nad Niemnem” Elizy Orzeszkowej w której wziął 

udział wraz z radną Janiną Pietrewicz. Podziękował za profesjonalne przygotowanie i wydarzenia w Sali Domu 

Kultury. 15 września odbyła się konferencja strategiczna o stosunku Polaków do obrony ojczyzny z udziałem 

Ministra Obrony Narodowej. Ponadto wszystkie komisje spotykały się wielokrotnie w okresie wakacyjnym. 

 

Do pkt 6 

1)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Dyrektora Środowiskowego Domu Samopomocy 

Pana Marcina Białous o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia 

Środowiskowego Domu Samopomocy "Słoneczny Dom" w Gołdapi. 

 

 Dyrektor ŚDS Pan Marcin Białous przedstawił projekty uchwał. 

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały poszczególne komisje.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy "Słoneczny Dom" w Gołdapi. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym głosami 13 za uchwała została podjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy "Słoneczny Dom" w Gołdapi 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (2) 

Zdzisław Janczuk, Józef Wawrzyn 

Uchwała Nr LXXIX/555/2023 

/w załączeniu/ 

 

2)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Kierownik Wydziału GPO Pani Beaty Kołakowskiej 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne. 

 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska przedstawiła projekt uchwały.  

 Przedstawiciel Nadleśnictwa Czerwony Dwór Pan Damian Rant powiedział, że nadleśnictwo gospodaruje  

na 16 000 hektarów z czego 11 000 hektarów jest uznane jako lasy ochronne uznane decyzją Ministra Środowiska. 

Drzewostany są w różnych kategoriach ochronności. Są to drzewostany wodochronne, glebochronne oraz ostoje 

cennych gatunków zwierząt. Tworząc plan urządzania lasu trzeba zaktualizować pewne informacje. Informacje 

aktualizuje w Biuro Urządzania Lasu i Gospodarki Leśnej w Białymstoku. Robiąc inwentaryzację, tak zwaną 

taksację całego lasu. To jest stwierdzenie stanu, jaki jest aktualny i jaki będzie aktualny na dzień 1 stycznia 2024 

roku. Przedkłada również projekt Lasów Ochronnych, który gminy opiniują pozytywnie bądź negatywnie. 

Inwentaryzacja ta ma na celu wzięcie pod ochronę tego, co jest najcenniejsze. Kontrowersje na pewno budzi fakt, 

że pozbawienie charakteru ochronności, w tym przypadku 10 hektarów drzewostanów lasu ochronności, 

kategorii ochronności z gminy bierze się z tego, że doskonalone są metody inwentaryzacji. Wprowadzane  

są metody zdjęć satelitarnych. Również oprogramowanie komputerowe pozwala na dokładną weryfikację tych 

drzewostanów. Kategoria ochronności, lasy ochronne nakładają pewne kierunki działań. Nie można w tych lasach 

wykonywać cięć zupełnych. Odnowienie lasu jest wykonywane przez rębnie częściowe, gniazdowe. To nowe 

pokolenie drzewostanu jest wprowadzane w sposób ciągły i długotrwały przez od 10, od 5, nawet do 40 czy 

nawet 50 lat. Także przebudowa starych drzewostanów w lasach ochronnych wygląda nieco inaczej niż  
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w drzewostanach, które nie mają tej kategorii ochronności. Teren nadleśnictwa stanowi 70% lasów ochronnych. 

Dzisiejsza opinia rady miejskiej zostanie dołączona do wniosku Dyrektora Regionalnej Dyrekcji Lasów 

Państwowych z Białegostoku dla Dyrektora Generalnego Lasów Państwowych, który to przedłoży wniosek  

o akceptację i o uznanie do Ministra Środowiska.  

 Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że z jednej strony w tytule mowa jest  

o uznaniu lasów za ochronne a jednocześnie w §2 opiniuje się pozytywnie pozbawienie charakteru ochronnego 

lasów.  Według radnego jest to logiczna sprzeczność. Podczas wspólnego posiedzenia komisji proponował, by to 

rozdzielić na 2 uchwały. W związku z tym zaproponował, aby przewodniczący przegłosował te dwa punkty 

oddzielnie. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do radcy prawnego o ustosunkowanie się do prośby 

radnego. 

 Radca Prawny Pan Marcin Bogdan odpowiedział, że ocenia negatywnie pomysł proceduralny głosowania 

jednego z punktów, później drugiego z punktów, ponieważ albo głosuje się całą uchwałę, albo konkretne 

propozycje do jej zmiany.  

Przedstawiciel Nadleśnictwa Czerwony Dwór Pan Damian Rant powiedział, że taksacji las jest dzielony  

na oddziały, oddziały są dzielone na pododdziały, pododdziały na wydzielenia. Zgodnie z rozporządzeniem  

w sprawie dobrych praktyk, jakie niedawno weszły w życie nadleśnictwo ma obowiązek od cieków odsuwać się 

po 25 metrów.  

Radca Prawny Pan Marcin Bogdan zaproponował, by w tytule projektu uchwały dodać zapis „oraz 

pozbawienia charakteru ochronnego”. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński przychylił się do zaproponowanej zmiany w projekcie 

uchwały. 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały polegającą  

na nadaniu nowego tytułu uchwale, czyli w sprawie „zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne oraz 

pozbawienia charakteru ochronnego”. 

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaopiniowania 

wniosku o uznanie lasów za ochronne oraz pozbawienia charakteru ochronnego. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 za, 1 wstrzymujący się   

uchwała została podjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne oraz pozbawienia charakteru ochronnego -(autopoprawka 

tytułu uchwały) 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (2) 

Zdzisław Janczuk, Józef Wawrzyn 

 Uchwała Nr LXXIX/556/2023 

                                /w załączeniu/ 

 

3) 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia rachunków dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych. 

Radna Pani Monika Wałejko opuściła obrady – godz. 14:33 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek przedstawiła projekt uchwały.  

 Uwag nie głoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały komisje.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę  

w sprawie utworzenia rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych. 
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Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 12 za, uchwała została podjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (3) 

Zdzisław Janczuk, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn  

 

Uchwała Nr LXXIX/557/2023 

                                /w załączeniu/ 

 

4) i 5)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Kierownik Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 

2023– 2040 oraz projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku wraz 

z przesłanymi autopoprawkami.  

Radna Pani Teresa Dzienis opuściła obrady – godz. 14:35 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek przedstawiła autopoprawkę po stronie dochodów w rozdziale 80195 

„Pozostała działalność” zmniejsza się plan dochodów o kwotę 52,23 zł w związku z wykorzystaniem dotacji 

podręcznikowej „Materiały edukacyjne dla uczniów z Ukrainy” (stanowi to zwrot niewykorzystanej dotacji). 

Autopoprawka po stronie wydatków w rozdziale 80195 „Pozostała działalność” zmniejsza się plan wydatków  

o kwotę 52,23 zł w związku z wykorzystaniem dotacji podręcznikowej „Materiały edukacyjne dla uczniów  

z Ukrainy” (stanowi to zwrot niewykorzystanej dotacji). W rozdziale 75023 „Urzędy gmin” dokonuje się 

przesunięcia między §§ (4110) o kwotę 13 802,95 zł – jest to aktualizacja odpisu SFŚS. W rozdziale 80104 

„Przedszkola” oraz w rozdziale 80149 „Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki 

o metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych 

formach wychowania przedszkolnego” na wniosek Kierownika Wydziału OSS dokonuje się przesunięcia między 

rozdziałami dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb jednostkom dotowanym. 

Radna Pani Teresa Dzienis wróciła na obrady – godz. 14:38 

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że od ponad pół roku zadają pytanie  

o zaplanowane w Wieloletniej Prognozie Finansowej pieniądze na wynagrodzenia i składki od nich naliczane. 

Na ten rok jest to prawie 41 000 000,00 zł, natomiast na przyszły rok kwota opiewa na prawie 34 000 000,00 zł. 

Różnica około 7 000 000,00 . Zapytał, dlaczego planowane wynagrodzenia w latach 2024 - 2037 są niższe niż 

te, które są planowane na ten rok.  

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że radny otrzymał szczegółową odpowiedź.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że iż różnica wynika z faktu, iż do planu 

2024 przyjęto dane zobowiązującej struktury zatrudnienia uwzględniając fundusz nagród, odprawy emerytalne, 

nagrody jubileuszowe, dodatki stażowe i funkcyjne. Natomiast kwota wynagrodzeń i składek od nich naliczanych 

w roku 2024 obliczona została w oparciu o dane historyczne. Ostatni raz kwoty na wynagrodzenia poniżej tej 

kwoty były z 5 lat temu. Według radnego, skarbnik opiera Wieloletnią Prognozę Finansową nie na obowiązującej 

strukturze zatrudnienia tylko na jakichś danych, które są sprzed 2019 roku. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że radny otrzymuje w każdym roku wykonanie budżetu. Nie  

wie, o jakich danych radny mówi sprzed pięciu lat, które były równe danym tym, które są podane teraz  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Zwróciła się, by radny przejrzał 3 lata poprzednie wykonania budżetu.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński odpowiedział, że średnia z ostatnich trzech lat to jest 

35 000 000,00 zł średnio na wynagrodzenia. Zapytał, jakie dane historyczne skarbnik uwzględnia tworząc 

Wieloletnią Prognozę Finansową. Zapytał również, co by się stało z Wieloletnią Prognozą Finansową, gdyby 

zostały wpisane realne prognozy oraz w oparciu o jakie dane historyczne jest tworzona WPF. 
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Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że budżet jest elastyczny w przeciągu roku.  

Są to prognozy, szacunki, niekiedy korygowane są uchwałami. Wszystko jest konsultowane z Regionalną Izbą 

Obrachunkową. 

 Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński zapytał, czy będą obniżone pensje dla wszystkich 

pracowników wynagradzanych z budżetu jednostki finansowej. Podejrzewa, że gdyby te dane zostały urealnione 

to by Wieloletnia Prognoza Finansowa tak posypała, że nawet RIO by tego nie zatwierdziło. Zapytał ponownie, 

w oparciu o jakie dane historyczne skarbnik stworzyła WPF, którą radni mają zatwierdzić w punkcie dotyczącym 

wynagrodzeń wraz z jego pochodnymi? 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że wynagrodzenia pracowników urzędu, instytucji 

podległych nigdy przez ponad 8 lat nie były zagrożone, co miało miejsce, co miało miejsce często przed rokiem 

2014 czy też 2015. Radny nigdy nie głosował za tym, by pracownicy dostali te środki. Wzrasta najniższa krajowa, 

rosną wydatki na wynagrodzenia.  

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że do 15 listopada radni otrzymają materiał w sprawie 

projektu budżetu na rok 2024. Prognoza, która będzie tam ujęta będzie już z aktualnymi danymi na dzień 

dzisiejszy. Wykonanie roku poprzedniego stanowi jeden z wielu elementów do konstrukcji WPF.  

 Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński odpowiedział, że wykonanie za ubiegły rok wyniosło  

38 341 825,05 zł. Zapytał, dlaczego są zaplanowane tak niskie środki oraz z  jakich historycznych danych 

skarbnik korzysta.  

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że w odpowiedzi napisałam radnemu na podstawie jakich 

dokumentów są opracowywane takie akty jak projekt budżetu bądź Wieloletnia Prognoza Finansowa. W piśmie 

wskazała zarządzenie, które musi być wydawane przez Burmistrza Gołdapi raz w roku w sprawie zakresu zasad 

i trybu opracowania materiałów planistycznych do każdego danego roku. Są tam  również wymienione elementy, 

na podstawie których budowany jest budżet.  

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, by burmistrz zajął się zakładem przyrodoleczniczym i to,  

w którym kierunku gmina zmierza, czy trzeba będzie zwrócić dotacje, gdyż burmistrz dzisiaj za dużo o tym nie 

powiedział. 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że również ma wątpliwości co do właściwych liczb stawianych  

w rubrykach Wieloletniej Prognozy Finansowej. Powiedział, że w zeszłym roku 2022 gmina Gołdap poniosła 

wydatki w kwocie blisko 3 000 000,00 zł a na ten rok, mimo wzrostu obsługi długów, czyli odsetek i innych 

prowizji, wydatki zaplanowane są w kwocie 2 500 000,00 zł.  Na przyszły rok skarbnik przewidziała kwotę już 

1 120 000,00 zł. Zapytał, czy ok. 30 000 000,00 zł długów zostanie spłaconych. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, by radny składał na piśmie swoje pytania. Od początku, 

kadencji burmistrza nie było żadnych zastrzeżeń do konstruowania budżetu, żadnej dyscypliny finansów 

publicznych przez te wszystkie lata. Insynuacje radnego Tobolskiego nie przekazują nic merytorycznego. 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że na ten rok burmistrz przewidział 2 500 000,00 zł na obsługę 

długu, na przyszły rok 1 120 000,00 zł. Zadawał to pytanie wielokrotnie na piśmie i burmistrz nie odpowiada na 

żadne z tych pytań, ponieważ ma takich radców prawnych, którzy doskonale wiedzą jak napisać pismo, żeby 

burmistrz nie odpowiadał mi na moje wnioski w trybie ustawowym. Na 2023 rok skarbnik z burmistrzem założyli 

w rubryce kredyty, pożyczki i emisję papierów wartościowych 8 000 000,00 zł. Zapytał, czy zaciąga kolejne 

zobowiązania, żeby spłacać wcześniejsze.  

Radna Pani Monika Wałejko wróciła na posiedzenie- godz. 14:42 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że to radny podejmuje decyzję o tym, czy zaciągane są 

kredyty, czy spłacane zobowiązania. 

Radny pan Andrzej Tobolski powiedział, że w jego ocenie widzi tu kreatywną księgowość i te rubryki, które 

są przedstawiane radnym, są nieczytelne albo mało czytelne i dla radnego to wygląda na jakiś slalom specjalny 

albo nawet slalom gigant. 

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że radni jako organ uchwałodawczy potrzebują informacji, 

żeby procedować uchwały, które są przekładacie. Jeżeli burmistrz mówi na piśmie, a później nie ma odpowiedzi 

na piśmie.  

Wiceprzewodniczący Pan Zbigniew Mieruński zapytał, jakie były koszty realizacji miejsca obsługi 

rowerzystów zgłoszone przez wykonawcę w przetargu. 

Kierownik WIR Pani Aneta Milczarek powiedziała, że kwota na miejsce obsługi rowerzystów we wniosku  

o dofinansowanie to było około 500 000,00 zł, a wartość tego zadania wynikająca ze złożonych ofert  (dwie 

części przetargu -  i ścieżka i miejsce obsługi rowerzystów) wynosiła ponad 800 000,00 zł. W związku z tym,  

że trzeba by było dołożyć znaczną część środków własnych, gmina zrezygnowała z realizacji tej części wniosku. 

W  tej chwili podjęte zostały starania o dofinansowanie na miejsce obsługi rowerzystów z programu Nowej 

Perspektywy Finansowej w ramach Szlaku Fortyfikacji Mazurskich. 
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Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy wszystkie procedury prawne zostały dograne, czyli sfinalizowane. 

Czy jest już zgoda prywatnego przedsiębiorcy, właściciela działki nad jeziorem oraz Nadleśnictwa Gołdap, czy 

są to już dograne umowy,  są sprawy pozałatwiane. Słyszał, że były pewne problemy i komplikacje. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że pewne osoby związane z radnym Tobolskim próbowały 

wpłynąć na  osoby z którymi gmina starała się dokonać pewnych zamian gruntu, żeby tego nie robiły. Po to tylko, 

żeby pokazać, że urząd jest niekompetentny, że pracownicy się myl. Nawet takie rzeczy niektóre osoby z grona 

znajomych radnego Tobolskiego robią. To jest oczywiście wierzchołek góry lodowej, to co mówi, o czym 

wspomniał teraz Tobolski, bo on i jego niektórzy znajomi robią dla tego miasta, dla tej gminy i dla mieszkańców 

naprawdę wiele złego. 

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy kwota 6 390 000,00 zł na budowę ZPL, która jest wpisana w rubryce 

w zadaniach na 2023 rok będzie zrealizowana. Czy to jest tylko taka po prostu proforma, wstawianie cyferek, 

liczb, żeby to grało, zgadzało się skarbnik w ogólnym rozrachunku i przedstawieniu do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Zapytał, czy ta inwestycja będzie faktycznie wymagała w tym roku takiej kwoty. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, by radny złożył wniosek na piśmie. 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że radni nie otrzymują od wielu miesięcy żadnych odpowiedzi albo 

takie, jak mecenas Bogdan wymyśli, że nie będzie udzielał odpowiedzi na wnioski w trybie ustawowym.  

W zeszłym roku 2022 w tej rubryce i w prognozie Wieloletniej Finansowej było napisane - wydatki na Zakład 

Przyrodoleczniczy w 2022 roku  w wysokości 6 390 000,00 zł , w 2023 roku 6 390 000,00 zł . W tym roku  

w 2022 roku burmistrz nie wstawił, bo nie było żadnych wydatków, więc po prostu jest to jakby wprowadzanie 

w błąd radnych, ponieważ nie było tych wydatków i radnym zniknęło 6 000 000,00 zł z rubryk. 

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały komisje.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 10 za, 2 wstrzymujące się uchwała została 

podjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Wioletta Anuszkiewicz, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, Marian Mioduszewski, 

Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Andrzej Tobolski, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Marian Chmielewski, Zbigniew Mieruński 

NIEOBECNI (3) 

Zdzisław Janczuk, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 10 za, 2 wstrzymujące się uchwała została 

podjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Wioletta Anuszkiewicz, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, Zbigniew Mieruński, 

Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Marian Chmielewski, Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (3) 

Zdzisław Janczuk, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 



 

12 
 

 

Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński zarządził reasumpcję głosowania w związku z powrotem  

na sale obrad radnej Pani Moniki Wałejko.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 10 za, 3 wstrzymujące się uchwała została 

podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040 reasumpcja.  

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Wioletta Anuszkiewicz, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, Marian Mioduszewski, 

Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Marian Chmielewski, Zbigniew Mieruński, Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (2) 

Zdzisław Janczuk, Józef Wawrzyn 

 Uchwała Nr LXXIX/558/2023 

                                /w załączeniu/ 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 11 za, 2 wstrzymujące się uchwała została 

podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku – reasumpcja 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Wioletta Anuszkiewicz, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, Zbigniew Mieruński, 

Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko,  

Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Marian Chmielewski, Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (2) 

Zdzisław Janczuk, Józef Wawrzyn 

 

 Uchwała Nr LXXIX/559/2023 

                                /w załączeniu/ 

Do pkt 7 

  Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz wraz z wiceprzewodniczącym Rady Panem Zbigniewem Mieruńskim 

złożyli interpelację w sprawie realizacji inwestycji pn. „Budowa Zakładu Przyrodoleczniczego  

w Gołdapi. 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że  wydatkowane są środki na dodatkowe ekspertyzy 

celem obrony interesu gminy i mieszkańców. To po czyjej stronie będzie racja pozostanie w gestii sądów  

i ostatniej ich instancji.  

 Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz odpowiedziała, że pytania są po to, żeby mieszkańcy i radni byli 

świadomi, na co  środki są wydawane i w jakim kierunku zmierza inwestycja. 

 

 Do pkt 8 

 Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że radna Teresa Dzienis jest radną, pracownikiem Szkoły 

Podstawowej nr 1 a zarazem żoną Prezesa Gminnej Spółki PWiK. oraz członkiem Komisji Rewizyjnej. Zapytał,  

czy burmistrz nie widzi tutaj konfliktu interesów. Dla radnego jest to ewidentny konflikt interesów. Zapytał, czy 

prawdą jest, że Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto kilka lat temu polecił prezesowi gminnej spółki ADM 

zatrudnienie na stanowisku pracownika administracyjnego w spółce właśnie gminnej siostry skarbnik. Dwa 

miesiące temu na łowisku Rydyki odbył się festyn, którego patronem honorowym był Burmistrz Gołdapi Tomasz 

Luto. Jakie środki finansowe zostały przeznaczone przez gminę Gołdap na ten cel i  czy to nie powinno podlegać 

kontroli Komisji Rewizyjnej, że wydaje się środki finansowe na cele niezwiązane z gminą Gołdap. Chciałby 
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wiedzieć, jakie konkretne koszty poniosła gmina Gołdap na wszelkie usługi prawnicze, adwokackie, ekspertyzy 

prawne za lata 2018-2022. Ile gmina Gołdap wydała na podmioty zewnętrzne w dziedzinie finansów, 

rachunkowości i księgowości w latach 2018-2023. Wnosi o podanie wszystkich kosztów eksploatacyjnych 

samochodu Skoda NGO 7T59 od chwili zakupu do sierpnia 2023 roku. Jakie koszty zostały poniesione przez 

gminę Gołdap na wszelkie imprezy okolicznościowe. Ile kosztowało wynajęcie sceny z firmy Bayer na wszelkie 

imprezy okolicznościowe w latach 2018-2023. W sierpniu 2015 roku startujący, znaczy już będący burmistrzem 

Gołdapi udzielił wywiadu dla Radia 5. Burmistrz Tomasz Luto  oświadczył, że będzie budowa nowego szpitala 

w Gołdapi. Zapytał, jakie są efekty po ośmiu latach od momentu, kiedy burmistrz złożył taką deklarację. Tomasz 

Luto obiecywał również mieszkańcom gminy Gołdap utworzenie gabinetów z lekarzami specjalistami. 

Chciałbym wiedzieć, ile takich gabinetów zostało utworzonych od momentu, kiedy burmistrz właśnie pełni to 

stanowisko. W ostatnich miesiącach Rada Miejska debatowała o etyce i moralności radnych w życiu publicznym. 

Często z radnym Tobolskim w tle, który użył raz niecenzuralnego słowa podczas sesji Rady Miejskiej. Zapytał, 

czy wydawanie publicznych pieniędzy, podatników na imprezy okolicznościowe, towarzyskie przez Burmistrza 

Luto dla kilkunastu urzędników i radnych jest etyczne i moralne w kontekście, kiedy Rada Miejska uchwala co 

roku praktycznie najwyższe podatki podatnikom. Po kontroli Urzędu Marszałkowskiego w Olsztynie Gołdap 

nakazano zwrot około 187 000,00 zł za ujawnione błędy i nieprawidłowości przy budowie Zakładu 

Przyrodoleczniczego. Zapytał, czy gmina zapłaciła tą kwotę i czy Tomasz Luto jako główny odpowiedzialny za 

nieprawidłowości zwróci tę kwotę do kasy miejskiej. Od wielu miesięcy Burmistrz Tomasz Luto ukrywa przed 

społeczeństwem bardzo istotne dane finansowe, szczególnie wydatki. Zapytał, czy burmistrz zna przepisy prawa 

i wyroki sądów administracyjnych nakazujących ujawnienie wszelkich wydatków związanych z pieniędzmi 

publicznymi. Burmistrz Tomasz Luto wydał zarządzenie korzystania z samochodów służbowych wraz z 

regulaminem i wyznaczył Panią Sekretarz Gminy Annę Rawinis do nadzoru nad przestrzeganiem norm 

prawnych. Zapytał, czy faktycznie prowadzony jest ten nadzór przez Panią Sekretarz, skoro Pan Burmistrz nie 

chce wykazać na przykład do dzisiaj, jakie koszty ponosimy my podatnicy na użytkowanie samochodu Skoda 

przez Pana Burmistrza. 

/brak wpływu na piśmie/ 

 Wiceprzewodniczący Pan Zbigniew Mieruński wraz z radną Panią Wiolettą Anuszkiewicz złożył zapytanie 

w sprawie wynagrodzeń oraz przyznania dodatków i nagród burmistrzowi, zastępcy burmistrza, skarbnikowi i 

sekretarzowi oraz w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku, procedowanych 

podczas posiedzenia Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 26.09.2023 r. 

 Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał jeszcze ja w imieniu, w imieniu Sołtysa Babki Żelazki, Pana Jacka 

Kizika, że gmina Gołdap poniosła dodatkowe koszty w Babkach, w Żelazkach, czy ktoś konkretnie imiennie 

został za to jakby ukarany z urzędników? Ponieważ jest to ewidentne niedopatrzenie według Pana Sołtysa, 

niedopełnienie obowiązków przez urzędników. Czy na przyszły rok gmina Gołdap przewiduje podwyższenie 

jakby ilości godzin otwierania świetlic wiejskich. 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że w tym temacie akurat radny Tobolski chodzi po tak 

zwanym mieście mówiąc kolokwialnie i kłamie jakobym używał w trakcie urlopu samochodu służbowego. 

Chciałbym to zdementować i powiedzieć, że jest to ewidentną nieprawdą. Nie używałem samochodu służbowego 

w trakcie swojego urlopu. Oczywiście tutaj spotkamy się z radnym Tobolskim w sądzie za te kłamstwa, ale 

chciałbym to zdementować. Kolejna rzecz Szanowni Państwo, patrząc na pytania, interpelacje radnego 

 

Do pkt 9 

Brak zapytań przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

Do pkt 10 

Radny Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że ok 12 lipca 2023 r. otrzymał list  z firmy Budomark z prośba 

o odczytanie go na sesji. List nawiązuje do tego, że na ostatnich kilku sesjach Rady Miasta Gołdap zarówno Pan 

Burmistrz Luto, jak i Pan radny Wawrzyn szkalują publicznie dobre imię Pana Gierasimiuka i jego zespołu, 

rozpowszechniając nieprawdziwe informacje odnośnie budowy i nadzoru zakładu przyrodoleczniczego.  

Po wysłuchaniu ostatniej sesji Rady Gminy Gołdap jako uczestnicy procesu budowlanego budowy zakładu 

przyrodoleczniczego oświadczają, co następuje. Burmistrz Luto w swoich wypowiedziach szkaluje dobre imię 

inspektorów nadzoru. Wypacza fakty, jakie miały miejsce, w wyniku których doszło do wstrzymania budowy 

oraz próbuje wprowadzić w błąd opinię publiczną w zakresie odpowiedzialności obwiniając o wszystko, co się 

wydarzyło radnego Tobolskiego i inspektorów nadzoru, pomijając jednocześnie swój udział w doprowadzeniu 

do wstrzymania budowy. Nie jest prawdą, że to radny Tobolski jest odpowiedzialny za wstrzymanie budowy 

zakładu przyrodoleczniczego i jej nieukończenie. Stwierdzić też należy, że swoimi działaniami po wstrzymaniu 

budowy nie spowodował żadnych szkód materialnych w finansach gminy Gołdap. A wręcz przeciwnie 
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przyczynił się do zaniechania wydawania środków na dalszą realizację wadliwego projektu, za co należy mu się 

wręcz uznanie. Aby czytelnik lepiej zrozumiał patologię spowodowaną na tej budowie przez pracowników 

urzędu z burmistrzem na czele trzeba prześledzić od początku ciąg wydarzeń. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że w liście zawartych jest wiele kłamstw i pomówień.  Pan 

Gierasimiuk, jak też wydawca tej gazety będzie już pozwany. Przygotowywany jest pozew. Stosownym by było, 

by Pan Gierasimiuk przyszedł na sesję i w wolnych wnioskach się wypowiedział, aby zweryfikować jego 

wypowiedzi. Pan Gierasimiuk po roku realizacji swoich obowiązków zobaczył, że w projekcie coś jest nie tak. 

Realizował, budował i się obejrzał po ponad roku, że coś jest nie tak.  

Radny Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że poprosił go jako przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, aby odczytał list na sesji Rady Miejskiej dla informacji dla między innymi radnych i 

mieszkańców gminy. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że kwestia pozwoleń na budowę i decyzji już była 

sprawdzana przez prokuraturę a to, co czyta radny Zbigniew Makarewicz w piśmie Pana Gierasimiuka 

kwestionuje decyzję prokuratury. 

Radny Pan Marian Chmielewski powiedział, że ja prosiłbym bardzo o udostępnienie, żeby Pan 

Przewodniczący Makarewicz przeczytał to pismo. Wielu ludzi słucha transmisji z sesji i jedyny sposób, że 

usłyszą to, co będzie przesłane, to radnym. Zresztą my to dawno mieliśmy. Ja przykładowo miałem to u siebie i 

czytałem. Ale niech społeczeństwo o tym usłyszy, a nie od razu Pan Burmistrz ma decydować, że to jest złe, to 

jest niedobre. Tu są pomówienia, tu są kłamstwa. Wysłuchać trzeba każdej strony. I moje zdanie, żeby Pan 

Przewodniczący Makarewicz umożliwić doczytanie. to skoro Pan zarzuca dla Pana Gierasimiuka, że on nie z 

takim projektem budował tyle czasu, a jak budował Pański inspektor Pan Duchnowski? Z jakim projektem to 

rozpoczął? I teraz krzyczycie o inwestycji 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że gdyby Pan zajrzał do dokumentów pokontrolnych, to by 

Pan wiedział, że do tego momentu, w którym budował Pan Duchnowski, to było wszystko okej. A powinno Panu 

zależeć na tym, żeby nasi pracownicy, też Pana pracownicy, którzy dbają o Pańskie dobro w tej gminie mogli się 

ustosunkować do tych kłamstw. A nie, że ktoś przeczyta jednostronnie, a nikt nie będzie, a nie będziemy mogli 

zadać Panu, Panu Gierasimukowi żadnego pytania. Takie jest Pana podejście, Panu nie zależy na tej gminie, nie 

zależy na mieszkańcom. Pan dba tylko o swój interes i swojej rodziny Panie Chmielewski 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński Ja bardzo proszę Panią Przewodniczącą Anuszkiewicz o szybsze 

zwołanie tej komisji swojej i rzeczywiście zaproszenie Pana Gierasimiuka. 

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że tak jak Pan Burmistrz powiedział, jeżeli przygotuje 

informacje, ja bez problemu jestem w stanie zwołać to w ciągu trzech dni zgodnie z procedurami. Jak tylko będzie 

informacja z urzędu w sprawie zakładu przyrodoleczniczego, to jest po pierwsze. Po drugie, jeżeli chodzi o 

interes gminy, o którym Pan Burmistrz mówi do Pana radnego Chmielewskiego, to właśnie Pan radny 

Chmielewski dba o interes gminy, bo pozwala na wypowiedzenie się każdej ze stron. Na wcześniejszych 

posiedzeniach, jak tutaj Pan radny Makarewicz czyta, mówił Pan często i gęsto o tych osobach, które dzisiaj 

złożyły te pismo. Dlatego proszę Panie Przewodniczący, żebyśmy wysłuchali tego. 

Radny Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że stanowisko. Otrzymał ponad dwa miesiące temu pismo od 

Pana Gierasiemiuka, który ewidentnie w piśmie prosi mnie jako Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji, abym przeczytał. To nie są jakieś moje wypowiedzi, to nie jest moje ten, 

Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do radcy prawnego o stanowisko w danej sytuacji. 

 Radca Prawny Pan Marcin Bogdan powiedział, że Szanowni Państwo, zgodnie z regulaminem rady 

stanowiącym załącznik do Statutu Gminy, §10, ust. 3. Przewodniczący obrad może udzielić głosu osobie spoza 

publiczności tylko w punkcie wolne wnioski, przy czym warunkiem dopuszczenia do głosu jest złożenie 

najpóźniej dzień przed sesją przewodniczącemu Rady Pisemnego zgłoszenia zamiaru zabrania głosu na sesji. 

Dalej jest, że czas wystąpienia nie może być dłuższy niż pięć minut i zgłoszenie powinno zawierać tematykę 

wystąpienia. Proszę Państwa, to co słyszymy mam wrażenie, że jest obejściem tego zapisu statutu, ponieważ 

osoba spoza publiczności. Pan Gierasiemiuk, ustami Pana Przewodniczącego próbuje dokonywać wypowiedzi 

jakby w tym zakresie, obchodząc ten przepis statutu. Tak naprawdę Pan Gierasimuk korzystając ze swoich 

uprawnień powinien się dzień wcześniej przed sesją zgłosić do Pana Przewodniczącego i wtedy osobiście by 

zabrał głos na posiedzeniu, a niejako Pan Przewodniczący odczytując postulaty i argumentacje i stanowisko Pana 

byłego inspektora nadzoru, no jakby doprowadza także do obejścia tego zapisu statutu. Tak uważam, że z tym 

mamy do czynienia pod względem formalno-prawnym i zachęcałbym do tego rozwiązania, które tu się przewijało 

na początku tej dyskusji, żeby jednak zaniechać odczytywania tego pisma i jednak przekazać je na piśmie 

radnym. 

Przewodniczący Rady pan Wojciech Hołdyński powiedział, że Ja bym zachęcał, żeby Pana Gierasimiuka 

zaprosić na posiedzenie komisji, o której mówiłem wcześniej i żeby wypowiedział się w tej kwestii, a nie tam 
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przez kogoś, no nie wiemy czy to prawda, czy nieprawda, tak? Zorganizujmy taką sesję, nie czytajmy tego pisma, 

bo to chyba jest do końca niecelowe nawet bym powiedział 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że o postawa Pana Makarewicza dzisiaj odnośnie 

przeczytania, niesprawdzenia, niezweryfikowania tych kłamstw, pomówień, rzeczy, bo rozumiem, że Pan to 

wcześniej przeczytał, tak? 

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że  Składam wniosek, żeby odczytać ten dokument. Jeżeli 

Państwo przegłosujecie, że nie czytamy, to Pan Makarewicz nie będzie czytał. Jeżeli przegłosujecie Państwo, że 

czytamy, to będzie to odczytane. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że może nie kontynuujmy tego tematu i taka jest moja 

propozycja Pani radna. Po co to czytać? Zaprośmy Pana Gierasimiuka na żywo, niech się wypowie. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto wskazał osiągnięcia gminy w ciągu ostatnich lat. Dodał, że radni 

Zbigniew Makarewicz, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej Tobolski, Marian Mioduszewski nie głosują  

za budżetem bądź są nieobecni podczas sesji.  

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz odpowiedziała, że droga w Galwieciach i dorabianie dokumentacji, wtedy 

gdy inwestycja została zrobiona. Zakład Przyrodoleczniczy, najlepsza inwestycja, inwestycja stulecia naszego 

miasta, która będzie nas ciągnęła na dno jeszcze bardzo długo, nawet jak Tomasz Luto nie będzie burmistrzem. 

Termomodernizacja szkoły, most w Kośmidrach, Budżet Obywatelski, którego nie ma dla mieszkańców, 

świetlice na które brakuje dofinansowania, oświetlenie na naszych ulicach, gdzie ludzie boją się wracać z pracy 

po 22. Nasyłanie kontroli na przedsiębiorców, stwarzanie warunków dla przedsiębiorców, żeby mogli się 

rozwijać. Burmistrz mówi o diecie radnej, o diecie radnego Makarewicza, radnego Mieruńskiego, czy radnego 

Tobolskiego a mówił o obniżeniu swojego wynagrodzenia o 50 000,00 zł.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że burmistrz ma usta pełne sloganów i pustych słów. Zamiast 

zajmować się prawdziwymi problemami mieszkańców gminy Gołdap, choćby w kwestii zdrowia, drożyzny za 

ciepło to zajmuje się i aktywizuje, angażuje w to wszystkich urzędników albo prawie wszystkich urzędników i 

szczególnie kancelarię prawną, Biuro Prawne Urzędu Miejskiego do walki z konkurencją. Czyli z przeciwnikami, 

oponentami, którzy się z Panem nie zgadzają. 29 sierpnia otrzymał pismo podpisane przez Panią Zastępcę 

Burmistrza Joannę Łabanowską, prawdopodobnie sporządzoną przez Biuro Prawne Państwa Bogdan Urzędu 

Miejskiego na polecenie Pana Burmistrza, gdzie Pan Burmistrz odmawia radnemu Tobolskiemu, że nie będzie 

udzielał jemu odpowiedzi w trybie ustawy o dostępie do informacji publicznej, argumentując to różnymi 

wyrokami sądowymi NSA, WSA. Po czym radny poprosił również radcę prawnego, wybitnego radcę prawnego 

o opinię prawną, czy to, co napisał radca prawny urzędu prawdopodobnie bądź z żoną razem i ze swoją koleżanką, 

czy jest zgodne z prawem. Nawiązując do pisma odmawiającego udzielania informacji w trybie ustawy o dostępie 

do informacji publicznej stwierdzam, że art. 2 tejże ustawy gwarantuje każdemu dostęp do informacji publicznej 

bez względu na to, którą to informacją publiczną wytworzył. Byleby ta informacja była w posiadaniu organu, 

czyli Urzędu Miejskiego. To nie organ, czyli burmistrz ma określać, jak zaznaczono w piśmie burmistrza, czy 

daną informację udostępni czy nie i ile razy można zwrócić się o udzielenie informacji publicznej. Organ, czyli 

burmistrz winien postępować zgodnie z art. 7 Konstytucji, a mianowicie na podstawie prawa i w granicach prawa. 

Nie używałbym trybu ustawy o dostępie do informacji publicznej, gdyby burmistrz z całą powagą traktował 

zapytania w trybie art. 24 ust. 2 ustawy o samorządzie gminy. Zgodnie z art. 18a to Rada Miasta jest organem 

kontrolnym dla burmistrza i podległych mu jednostek organizacyjnych. Stąd jako radnemu przysługuje prawo 

ustanowione prawo do informacji niezbędnych do sprawowania mandatu radnego, w tym do kontrolowania 

burmistrza w sprawach zarządzania majątkiem gminy i środkami podatników gminy Gołdap. Przywołane 

orzecznictwo w piśmie burmistrza, które prawdopodobnie sporządził Pan Bogdan, nie odnosi się do osób 

będących funkcjonariuszami publicznymi, jakim jest radny. Nie udzielając odpowiedzi radnemu burmistrz 

pozostaje w bezczynności, na co przysługuje skarga do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, którą składa 

w tym tygodniu i oświadczam, że z tego skorzysta. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że by spojrzeć na wyniki SSSE, czy jest więcej zatrudnienia, 

czy mniej, odnośnie  poszkodowanych przedsiębiorców i kto im stworzył odpowiednie warunki po tym, co miało 

miejsce lata wcześniej, jeśli chodzi o wyprostowanie tej strefy i kwestii formalnoprawnych. 

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że ma nadzieję, że przedsiębiorcy ze strefy słyszeli tą 

wypowiedź i że to zasługa obecnego burmistrza, że mają takie warunki dla swoich pracowników.  

Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że po sesji odbytej w kwietniu 2023 r. sołtys 

złożył skargę na nieprawidłowe działanie Rady Miejskiej w Gołdapi do Wojewody. Wniósł skargę na Radę 

Miejską w Gołdapi, która działa nieprawidłowo ze względu na błędy Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Gołdapi Wojciecha Hołdyńskiego. Rada działa nieprawidłowo. Przewodniczący zarządza nią niezgodnie z 

procedurami. W odpowiedzi od wojewody zawarte jest, że organ nie znalazł podstaw do podjęcia działań 

nadzorczych w sprawie. Sposób prowadzenia sesji Rady Gminy przez przewodniczącego nie podlega nadzorowi 
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wojewody, o ile pozostaje bez wpływu na ważność i legalność podejmowanych przez radę uchwał. Zaprosił na 

spotkanie informacyjne źródeł ciepła, które odbędzie się 2 października o godzinie 12.00 w Sali nr 1 Urzędu 

Miejskiego. Podziękował osobom, które zajmują się zielenią miejską przez całe lato.  

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że jeżeli przewodniczący odczytuje, że rada działa 

prawidłowo, to niech odczytuje też zakres tematyczny, czego ta skarga dotyczyła, bo ta skarga dotyczyła tego, 

że został odebrany głos dla osoby, która go zabierała.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że składa wniosek o zamontowanie urządzenia GPS w samochodzie 

Skoda NGO 7T59. Zwrócił się do Radcy Prawnego Marcina Bogdana, żeby zwrócił pieniądze jemu nienależne.  

Do pkt 11 

Po wyczerpaniu porządku Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński dokonał zamknięcia LXXIX sesji 

Rady Miejskiej w Gołdapi.  
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